
 
 
 

26. januar 2022 

I medfør af § 37. stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange fiskebåde under 9 meter er der blevet registreret herhjemme? 

a. Hvor mange af disse har fået tildelt en kvote? 

b. Hvor stor er den samlede kvote? 

c. Hvor mange penge har kvoterne omsat i de sidste 5 år? 

2. Hvis de gældende fiskerilicenser skal overflyttes til fiskebåde fra 6 meter til 9 meter, 
hvilke administrative og øknomiske konsekvenser vil Naalakkersuisut i så fald regne med 
at det kan få? 

3. Hvis man foretager sådanne ændringer, hvilket fordele og ulemper regner 
Naalakkersuisut det vil afstedkomme? 

4. Har Naalakkersuisut planer om at realisere punkt 28 fra forårsmødet i Inatsisartut 2020? 

a. Hvis ja, hvornår regner man med at realisere dette? 

b. Hvis nej, på hvilket grundlag har man da standset arbejdet? 

5. Har Naalakkersuisut andre informationer liggende omkring ovennævnte sag? 

(Medlem af Inatsisartut, Kim Kielsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Under Inatsisartuts forårssamling 2020 foreslog et medlem af Inatsisartut, at Naalakkersuisut 
skulle pålægges at arbejde med et forslag om, at jollefiskernes både skulle forlænges fra 6 til 9 
meter. 

Uden i øvrigt at begrunde mit spørgsmål yderligere ønsker jeg, at mit spørgsmål besvares indenfor 
10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


